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محمد خاکپور، بی شک از باشخصیت ترین بازیکنان و مربیانی است که فوتبال ایران در چند دهه اخیر به خود دیده است.کاپیتان سال های دور فو تبا ل ایران که مدافعی آرام و فکور بود این روزها اندیشه ای 
بزرگ را در ســر می پروراند. دلخوش، مطمئن و امیدوار به صعودی اســت که فو تبا ل ایران نزدیک به ۴۰ ســال در حسرت آن به ســر می برد. در ادامه خلاصه ای از گفت و گوی سرمربی تیم امید در ارتباط با 

مسائل مختلف را با خبرنگار ایسنا می خوانید.

تنها دو هفته تا آغاز رقابت هــای مرحله نهایی انتخابی المپیک 
۲۰۱۶ ریــو در قطر باقی مانده اســت. تقریبا یک ســال از موعد 
حضور شــما در تیم امید می گذرد، ارزیابی تان از این یک سال 
حضور چگونه اســت و چه تجربیاتی در مدت ســپری شده به 

دست آوردید؟
در ابتدا باید بگویم باعث افتخار اســت که چنین فرصتی به من داده شــد تا بتوانم 
مســئولیت تیمی را که به نوعی دومین تیم فوتبال یک کشــور است، قبول کنم. 
این فرصت شاید فرصتی باشد که برای هر کسی پیش نیاید. هرچند اصلا دوست 
نداشتم مجددا وارد عرصه ورزش شوم و کارم را در این عرصه دنبال کنم که آن هم 
دلایل خاص خود را دارد اما شرایط به گونه ای پیش رفت تا کارم را به عنوان سرمربی 
تیم امید آغاز کنم. یکی از دلایل قبول این سمت دوستی دیرینه ام با حبیب کاشانی 

بود تا این مهم دست دهد. 
با توجه به اینکه تیم امید حدود ۴۰ ســال اســت موفق نشده به 
رقابت های المپیک صعود کند آیا تصمیم گیری درباره قبول سمت 
ســرمربیگری تیم امید هراس آور نبود؟ تصور نمی کنید که در 

چنین برهه زمانی تصمیمی بسیار سخت گرفتید؟
من روزها زمان گذاشتم و آسیب شناسی کردم که چرا تیم ما ۴۰ سال است به المپیک 
صعود نکرده است. از خودمان پرسیدیم که چرا چنین اتفاقی رخ داده و ما چه روندی 
را پشت سر گذاشتم که در این رابطه موفق نبوده ایم؟ قطعا به خودمان گفتیم که اگر 
طی ۴۰ سال گذشته فعالیتی صورت گرفته که نتیجه بخش نبوده، اگر ما نیز این روند 
را مجددا تکرار کنیم قطعا نتیجه لازم را نخواهیم گرفت. تصمیم گرفتیم برای اینکه 

بتوانیم نتیجه متمایزی بگیریم، کاری را که در گذشته صورت گرفته تغییر دهیم. 
تیــم امید در حال حاضر ســه لژیونــر دارد که حضــور آن ها در 
مرحله انتخابی اصلا مشخص نیســت. جهانبخش، آزمون و 
عزت اللهی سه بازیکنی هستند که هنوز باشگاه های آلکمار و 
روستف مجوز حضور آن ها را صادر نکرده اند اما به نظر می رسد 
شما به عنوان سرمربی تیم امید حتی اگر این بازیکنان را نیز در 
اختیار نداشته باشید به هیچ وجه به آن ها تکیه نکرده اید. هرچند 
که قطعا دوســت دارید این بازیکنان را در اختیار داشته باشید 
اما اگر با آغــاز این تورنمنت بازیکنــی همچون جهانبخش به 
جمع شما اضافه نشود، خیلی دغدغه ای در این رابطه نخواهید 

داشت.
در اینکه علیرضا جهانبخش و ســردار آزمون بهترین های ایران هســتند، شکی 
نیست. کما اینکه آمار و ارقام نیز این مسئله را نشان می دهد چرا که علیرضا در لیگ 
هلند به عنوان یکی از چهار لیگ برتر فوتبال اروپا و ســردار آزمون در لیگ روسیه 
توپ می زند. هر مربی دوست دارد که این بازیکنان را در اختیار داشته باشد اما من 
حقیقتا به این نتیجه و باور رسیده ام که بازیکنان داخلی ما به هیچ وجه از آن ها کمتر 
نیستند. این بازیکنان آنقدر قابلیت و کیفیت دارند تا تیم امید خلاء بازیکنانی را که 

در اختیار ندارد حس نکند. 
شائبه ای در این رابطه وجود دارد که برخی معتقدند قصد و هدف 

از اینکه دائما عنوان می شود امکانات در حد تمام و کمال برای تیم 
امید فراهم شده این است که اگر خدای ناکرده امیدها به المپیک 
صعود نکرده بگویند این نقطه ضعف از مسائل فنی نشات گرفته 

است. نظرتان در این رابطه چیست؟
باز هم جا دارد اینجا به شخصه از حبیب کاشانی تشکر کنم چرا که وی تنها کسی بود 
که این امکانات را برای ما فراهم کرد و این امکانات از جای دیگری برای ما فراهم 
نشد. کاشانی با ارتباطات شخصی که داشت توانست امکانات ایجاد شده را فراهم 
کنــد اما این امکانات، اردوها، برخی دیدارهای تدارکاتی، توپ و لباس بود که فکر 
می کنم همه این ها لازمه تشکیل هر تیمی است. آخرین باری که ما به المپیک رفتیم 
المپیک مونیخ بود. باید ببینیم در آن ســال چه امکاناتی برای تیم امید در آن سال 
فراهم کردیم تا موفق شــدیم به المپیک برویم و در ۴۰ سال پس از آن چه اقدامی 
انجام داده ایم و چه امکاناتی فراهم کرده ایم که موفق نشده ایم تیم خود را در المپیک 
ببینیم. حقیقتا در ۴۰ سال گذشته هیچ امکاناتی را در اختیار تیم امید قرار نداده ایم. 
هفته گذشته به اردوی بندرعباس رفتید اما حواشی در ارتباط با 
تشکیل این اردو ایجاد شد. از اینکه امکانات لازم فراهم نشده 

تا هزینه های مربوط به تشکیل این اردو.
ما پیش از این به اردوی هلند و ترکیه رفته بودیم، اما اردوی بندرعباس پر هزینه تر از 
اردوهای خارجی تمام شد. علاوه بر این سرویس و امکاناتی که از اردوهای خارجی 
می گرفتیم قابل قیاس با اردوی داخلی نبود. از مردم خوب بندرعباس، ســازمان 
تر بیت  بدنی و همه دوستانی که آنجا تلاش کردند و این امکانات را در اختیار ما قرار 
دادند ممنونم. آنها همه بضاعتشان را در اختیار ما قرار دادند، اما این امکانات به هیچ 
وجه قابل قیاس با اردوهای خارجی نبود. علاوه بر این اردوی داخلی ما پر هزینه تر 

تمام شد. هزینه اقامت، تغذیه، اتوبوس رفت وبرگشت و سایر مسائل از 
اردویی که در هلند و ترکیه داشتیم پر هزینه تر بود. 

اگر تیم امید به المپیک صعود کند آیا فدراسیون 
فو تبا ل می تواند خودش را در این صعود سهیم 

بداند؟
به امید خدا چنین اتفاق می افتد و تیم به المپیک صعود خواهد 
کرد. من قویا امید دارم که تیم امید به المپیک صعود می کند. ما 

بازیکنان بسیار خوب و با کیفیتی داریم، اگر قرار بر این باشد که به 
المپیک صعود کنیم تک تک مردم در این موضوع سهیم هستند. 
تیم امید تنها متعلق به من نیســت که بخواهم ســهم بزرگی از این 

ماجرا ببرم. همه سهیم هستند. قطعا فدراسیون هم در این صعود 
سهم دارد.

از رویکرد شما این گونه برداشت می شود که 
مربی ستاره محوری نیستید و به روح تیمی 

اعتقاد ویژه ای دارید.
من معتقدم تیمی با یازده بازیکن غیر سرشــناس که اما 

کاملا با یکدیگر کاملا هماهنگ اند بهتر از تیمی است 
که بازیکنانش ستاره بوده، اما هماهنگی لازم را نداشته 

باشند. قطعا بازدهی مورد اول بیشتر است تا این که شما یازده ستاره داشته باشید که 
هر کدام برای خود بازی می کنند. بهتر است شما یازده بازیکن گمنام داشته باشید که 
برای یکدیگر و برای تیمشان به میدان می روند. خدا را شکر تیم ما امروز به جایگاهی 
رســیده که بازیکنان آن برای یکدیگر تلاش می کنند و به این نتیجه  رسیده اند که 

برای موفقیت باید با یکدیگر باشیم و برای یکدیگر باید بجنگیم.
در مورد این که آیا قراردادتان را قبل از اعزام تیم به ر قا بت های 

مرحله نهایی انتخابی المپیک امضا می کنید یا خیر چه؟
من هنوز هیچ چیز را امضا نکرده ام و حتی نمی توانم در این باره که قبل از اعزام تیم 

قرارداد را امضا می کنم یا خیر صحبت کنم.
شــما دوران بازی خود نیز به صورت حر فه ای مشــغول به کار 
بودید. چه تفاوتی میان عرصه بازیگری و مربیگری وجود دارد؟ 

کدامیک از این دو برای شما جذاب تر بود؟
در مورد جذاب تر بودن نمی توان جواب درستی داشت چرا که این دو مقوله خیلی 
با یکدیگر متفاوت هستند. زمانی که شما بازیکن هستید به هیچ چیزی جز بازی 
فکر نمی کنید، دائما تمرین - بازی، بازی – تمرین و به هیچ چیزی به این دو فکر 
نمی کنید، اما زمانی که مربیگری می کنید با مســائل دیگری مواجه هســتید. 
علاوه بر خودتان باید ۲۵ بازیکن را نیز مدنظر قرار دهید. بازیکنانی که هر یک 
فرهنگ متفاوتی دارند و از نقطه ای کنار هم جمع شــده اند که نیازمند مدیریت 
اســت. در کنار این باید بازیکنان تیم حریف را به خوبی بشناســید و به شناخت 
مناسبی از مربیشان به دست بیاورید. قطعا نگاه شما در عرصه مربیگری با عرصه 
بازیکنی کاملا متفاوت اســت. به عنوان یک مربی باید همه چیز را لحاظ کنید 

چه بیرون و چه در درون زمین و شبانه روز خود را صرف کنید و وقت بگذارید. 
در فو تبا ل ایران چه چیزی شــما را حیرت زده می کند و از 

چه چیزی لذت می برید؟
آن چه من را در فو تبا ل ایران حیرت زده می کند این است که ما 
انسان دلسوز کم داریم، نه این که بگویم انسان دلسوز نداریم،  
بلکه کم داریم، ولی چیزی که واقعا در فو تبا ل ایران دوست 
دارم استعدادی است که در جای جای کشور ایران در میان 
جوانــان و بچه ها وجــود دارد. آنچه مرا اذیــت می کند این 
است که فو تبا ل ایران دلسوز کم دارد. کسانی در این فو تبا ل 
وجود دارند که به نوعی به فو تبا ل چسبیده اند نه آنهایی 
که فو تبا لی هستند.فو تبا ل ما در حال  حاضر به این 
مسائل دقت نمی کند. مهم تر ین حلقه ای که در 
این زنجیره گمشده حلقه آموزش است. نسلی 
که امروز در فو تبا ل ما بازی می کند شــش، 
هفت ســال قبل فو تبا ل خود را آغاز کرده، 
اما آموزش صحیحی ندیده اســت که بداند 
برای رســیدن به مدارج بالاتر تلاش کرد، 
احترام گذاشــت، سختی کشید و حرمت ها 

را حفظ کرد.

خبر آخر

چهره روزاینستوگرافی

برتری آرسنال در 
خانه ! 
تیم آرسنال در هفته نوزدهم 
لیگ برتر جزیره در خانه با 
حساب ۲ بر صفر تیم بورنموث 
را شکست داد.

تیتر دو

لیگ برتر ووشو پنجشنبه 
پیگیری می شود

رقابتهای لیگ برتر ووشو باشگاههای فردا پنجشنبه 
با برگزاری هشــت دیدار از هفته های سوم و چهارم 
کادمی ملی ووشــو پیگیری می شود. لیگ برتر  در آ
ووشــو با حضور ۱۰ تیــم در دو گــروه ۵ تیمی برگزار 
می شــود که در پایان مرحله مقدماتی از هر گروه دو 
تیم به مرحلــه نیمه نهایی صعود خواهد کرد.در گروه 
نخست تیم های ملایر ، شهرداری ملارد ، دانشگاه 
آزاد ، سیستان بلوچستان و دانشگاه آزاد و در گروه دوم 
پاس قوامین ، شــهرداری بندرعباس ، پاس جنوبی 
، عمران اریکه و هیات ووشــو اردبیــل برای صعود 

تلاش می کنند. 
برنامه کامل این رقابت ها به شرح زیر است: 

هفته سوم:
گروه یک: 

هیئت ملایر- هیئت سیستان و بلوچستان 
دانشگاه آزاد اسلامی- شهرداری ملارد  

گروه دوم:
پاس قوامین- پارس جنوبی 

شــینگ یی چــوان )عمــران اریکه(- شــهرداری 
بندرعباس  

هفته چهارم:
گروه یک: 

دانشگاه آزاد اسلامی- رنگ فیروزه شیراز 
شهرداری ملارد- هیئت سیستان و بلوچستان  

گروه دوم: 
شینگ یی چوان )عمران اریکه(- هیئت اردبیل 

شهرداری بندرعباس- پارس جنوبی

AFC: قهرمانی تیم ملی 
فوتسال زنان ایران، یکی از 

مهم ترین اتفاق های ۲۰۱۵
ســایت کنفدراســیون فوتبــال آســیا )AFC( در 
گزارشــی با عنوان »فوتبال زنان آسیا از قدرت نمایی 
تا شــکوفایی«، به اتفاق های فوتبال زنان در ســال 
۲۰۱۵ پرداخت و از ادامه قدرت نمایی آســیایی ها در 
فوتبال نوشــت.در این گــزارش، قهرمانی تیم ملی 
فوتســال زنان ایران در آســیا نیز یکــی از مهم ترین 
اتفاق های سال ۲۰۱۵ عنوان شد. AFC در گزارش 
آورده است: »فوتســال زنان یک گام تاریخی و رو به 
جلو در این ســال برداشــت و اولین دوره رقابت های 
فوتسال زنان آسیا، ماه سپتامبر در مالزی برگزار شد. 
برگزاری اولین دوره این رقابت ها برای توسعه فوتسال 
زنان بود. ایران که در پایان این رقابت ها موفق شد به 
مقام قهرمانی برسد و سر خط اخبار روز دنیا را به خود 
اختصاص دهــد. گل تیمی آن ها بــه مالزی در این 

رقابت ها نیز در شبکه  های اجتماعی منتشر شد.«.

رئال مادرید در نبود کاپیتانش 
نتایج بهتری کسب کرده!

ر ئال  ماد رید در این فصل به علت کسب نکردن نتایج 
درخشان، مورد انتقادات زیادی قرار گرفته است.یکی 
از دلایل این اتفاق، آسیب دیدگی های فراوان راموس 
تا اینجای فصل بوده اســت اما گاهی اوقات رئال در 
نبود بازیکن تاثیرگذارش، نتایج بهتری گرفته است. 
آمارها نشان می دهد این تیم در نبود سرخیو راموس 
در این فصل تا به حال شکســت نخورده اســت. ۱۰ 
پیروزی و یک تســاوی نتایج رئال در نبود این مدافع 
بوده است.آلوارو آربلوا، بیشترین پیروزی را به همراه 
مادرید در این چند سال کسب کرده است. او پیش از 
۱۰۰ بازی انجام داده اســت و ۷۴ درصد بازی ها را با 
برد پشت سر گذاشته است. پس از او، ایسکو با ۷۳.۸ 
درصد قرار گرفته اســت و کریستیانو رونالدو با ۷۳.۵ 
بعد از او جای دارد.په په، کریــم بنزما، رافائل واران، 
مارســلو و گرت بیل هم با بیش از ۷۰ درصد پیروزی، 

در رتبه های بعدی قرار دارند. 

تعطیلی پیاپی اردوهای 
وزنه برداری در سال المپیک!

پس از مسابقات و ز نه بر د ار ی قهرمانی جهان در آمریکا 
و نتایج ضعیفی که به دست آمد با تغییراتی که در نفرات 
دعوت شده به اردو لحاظ شد، قرار بود اردوی تیم  ملی 
در اول دی ماه برگزار شود تا استارت کار برای المپیک 
زده شود، اما اردوی تیم  ملی به دلیل همزمانی با مرحله 
چهارم لیگ برتر یک هفته  به تعویق افتاد. در حالی که 
همه منتظر آغاز اردوی تیم  ملی برای المپیک بودند 
برای دومین مرتبه و این بار بــه دلیل آنچه که کمبود 
منابع مالی اعلام شده، لغو شد.در فاصله زمانی هفت 
ماه مانده تا آغاز بازی های المپیک لغو شــدن اردوی 
تیم ملی و ز نه بر د ار ی اتفاق ناخوشــایندی محسوب 
می شــود آن هم برای رشــته ای که جــزو امیدهای 
کاروان ایران برای کســب مدال است.از سوی دیگر 
در این مدت باقی  مانده تا المپیک، و ز نه بر د ار ان باید 
هــر  چه  ز و د تر در اختیــار کادر فنی باشــند تا از لحاظ 
مســائل مربوط به دوپینگ تحت کنترل باشند و هر 
چه و ز نه بر د ار  زمان بیشتری خارج از اردو به سر ببرد، 
ممکن است کار برای کادرفنی سخت تر شود.به نظر 
می رسد فدراســیون وزنه برداری مشکلات خود را با 
کمیته ملــی المپیک حل کند و اگر نیــاز به برگزاری 
جلسه ای هست هر  چه  ز و د تر این کار انجام گیرد تا در 
المپیک افسوس و حسرت نصیب و ز نه بر د ار ی نشود.

در لیگ بمانیم تا مشهد پیاده می روم
ســرمربی تیــم فوتبــال اســتقلال اهــواز گفت: امیــدوارم بــا کســب امتیاز از 
ســیاه جامگان، از نحســی خارج شویم.ســیاوش بختیــاری زاده دربــاره آخرین 
شــرایط تیمش پیش از بازی برابر ســیاه جامگان اظهارکرد: شرایط تیم ما از نظر 

نیــز امتیازی اصلا خوب نیست و از نظر مالی، سخت افزاری و نرم افزاری 
مشــکلات بســیاری داشــته ایم. همچنین تغییرات بسیاری 

هم در بخش های دیگر باشــگاه داشــته ایم کــه البته این 
تغییرات به من مربوط نمی شود و به صاحب امتیاز باشگاه 
مربوط می شود. وی گفت: من اولین امتیازم را برابر تیم 
صبا و زمانی که تیم را به تازگی بســته بودم، با توســل به 
حضرت معصومه )س( به دست آوردم و امیدوارم اکنون 
هم که دوباره به تیم برگشــته ام با توســل به امام رضا)ع( 
ایــن نحســی از تیم ما خارج شــود. همان طــور که قبلا 

گفتم اگر امســال اســتقلال اهواز بتواند در لیگ 
 برتــر بماند، پیاده به زیــارت آقا امام رضا)ع( 

خواهم رفت.

خاکپور:ایماندارمبهالمپیکصعودمیکنیم
دو هفته مانده به چالش ایران برای شکستن طلسم

 در صورتی که برخی تلاش ها به نتیجه نرســد، انتخابات 
فدراسیون فوتبال در تاریخ ۲۵ اسفندماه برگزار خواهد شد.
مجمع عمومــی فدراســیون فوتبال قرار اســت در تاریخ 
۲۳ دی ماه ۹۴ برگزار شــود. این آخریــن مجمع عمومی 
فدراسیون فعلی اســت و مجمع بعدی مربوط به انتخاب 
رئیس فدراسیون فوتبال خواهد بود. مجمعی که از همین 
حالا بحث و حاشیه های زیادی به همراه دارد و تا آن زمان 
ممکن اســت برخی تغییرات در نحوه برگزاری انتخابات 
ایجاد شود. یکی از این بحث ها مربوط به اصلاح اساسنامه 
فعلی فدراسیون فوتبال است که فیفا نیز به آن ایراد گرفته 
و قرار بر این شــده در مجمع پیش رو در خصوص تغییرات 

مجمع تصمیم گیری شود.
جدا از این بحث ها یکی از مسائل مهمی که برای برگزاری 
انتخابات فدراســیون فوتبال وجــود دارد، تاریخ برگزاری 
انتخابات است. انتخاباتی که بارها اعلام شده در اسفندماه 
برگزار خواهد شد، اما در این بین هستند افرادی که تلاش 
می کنند این انتخابات را به تعویق انداخته و آن را در ســال 
۹۵ برگزار کننــد. با این حال اعضای مجمع فدراســیون 
فوتبال نیز تأکیــد زیادی به برگزاری انتخابات ســر وقت 

دارند.
محمود گودرزی، وزیر ورزش و جوانان که یکی از اعضای 

مجمع اســت و این روزها نیز در خصــوص حق رأی او در 
انتخابات بحث های زیادی می شود، یکی از نفراتی بوده 
که تأکید به برگزاری انتخابات ســر وقت داشــته اســت. 
گودرزی اخیراً درباره انتخابات فدراســیون فوتبال گفت: 
»این انتخابات سر وقت برگزار می شود و من هم یک رأی 
از ۷۹ رأی را دارم«. البته رأی داشتن یا نداشتن وزیر ورزش 
نیز بستگی به اساسنامه ای دارد که در مجمع ۲۳ دی ماه 
در خصــوص آن تصمیم گیری خواهد شــد و بایــد دید آیا 
داشتن رأی وزیر از اساسنامه حذف شده یا نه؛ به این دلیل 
که برخی شــنیده ها حاکی از آن دارد حق رأی وزیر ورزش 
و جوانان از اساســنامه حذف شــده و فقط معاون توسعه و 
ورزش قهرمانی او حق رأی دارد و شنیده های دیگری هم 

می گوید وزیر و معاونش همچنان حق رأی خواهند داشت.
با این وجود ۲۵ اسفند تاریخ پیشنهادی برخی اعضا برای 
انتخاب رئیس جدید فدراســیون فوتبال اســت و نامزدها 
نیز از ۲۵ دی مــاه می توانند ثبت نام خــود را انجام دهند. 
طبق قوانین و آیین نامه فدراســیون فوتبال، دو ماه پیش 
از برگزاری انتخابات باید شــرایط و آغــاز ثبت نام نامزدها 
اعلام شــود که از این رو در مجمع پیش رو این مســئله نیز 
به میان کشیده خواهد شد تا ۲۵ اســفند ۹۴ ) همزمان با 
شب چهارشنبه ســوری( به عنوان تاریخ قطعی برگزاری 
انتخابات معین شود. اگر چه در جلسه مجمع عمومی در 
تاریــخ ۲۳ دی ماه اعضا می توانند با تغییــر آیین نامه الزام 
دوماه زمان تا برگــزاری انتخابات را تغییر داده و این زمان 

را کمتر کنند.
اتفــاق دیگری که شــاید در خصــوص تاریــخ برگزاری 
انتخابات رقم بخورد، مطرح شــدن ضیق وقت در پایان 
ســال اســت. برخی تلاش می کنند به بهانه ضیق وقت 
در پایان سال انتخابات فدراسیون فوتبال را به سال ۹۵ 
موکــول کنند تا در این فرصت بتواننــد برخی برنامه های 
خود را عملی کرده و به هدف خود برسند. باید دید آیا این 
تلاش های پشت پرده به نتیجه خواهد رسید یا انتخابات 

سر وقت برگزار می شود.

از تأکید اعضای مجمع تا تلاش های پشت پرده!

ورزش


